
Emanuel Poºtoacã, NORDIS:

"Tranzacþiile cele mai
numeroase cu locuinþe de

lux vor fi în Herãstrãu,
Bãneasa ºi Dorobanþi"

Reporter: Ce aºteptãri aveþi în
ceea ce priveºte vânzarea locuinþe-
lor pe care le promovaþi în zonele
Herãstrãu-ªoseaua Nordului, Kise-
leff-Aviatorilor, respectiv zonele
Bãneasa ºi Pipera?

Emanuel Poºtoacã: Interesul
pentru zona de nord a Bucureºtiu-
lui, în ceea ce priveºte achiziþia unei
proprietãþi, a fost mai mare în pri-
mul trimestru din 2016 decât în
aceeaºi perioadã a anului trecut.
Pânã la sfârºitul anului ne aºteptãm
la o creºtere moderatã a cererii.

Reporter: Cum au evoluat vânzã-
rile Nordis, în primele trei luni faþã
de aceeaºi perioadã de anul tre-
cut?

Emanuel Poºtoacã: Vânzãrile
noastre au crescut cu circa 15% în
primul trimestru din 2016 faþã de

perioada similarã din 2015.
Reporter: Care sunt cele mai cã-

utate locuinþe din portofoliul Nor-
dis, în acest moment, în ceea ce
priveºte ofertele de vânzare? Dar
în ceea ce priveºte ofertele de
închiriere?

Emanuel Poºtoacã: În primul tri-
mestru din 2016, cererea cea mai
mare pentru vânzare a fost pentru
apartamentele de trei camere, iar
bugetele medii pentru acest tip de
locuinþe s-au situat în intervalul
200.000-230.000 euro. Pentru
închiriere, cererea cea mai mare a
fost pentru apartamente cu 3 ºi 4
c am e r e , bu g e t e le f i i nd d e
1.100-1.500 euro.

Reporter: Cum vedeþi evoluþia
volumului de tranzacþii rezidenþia-
le de lux în acest an? Ce proiecte

rezidenþiale de lux vor fi demarate
în 2016?

Emanuel Poºtoacã: Evoluþia este
una pozitivã, creºterea cererii fiind
moderatã, dar relativ constantã.
Sunt anunþate câteva proiecte rezi-
denþiale de lux, în zona Herãstrãu,
Aviatorilor, Bãneasa sau Pipera.
Cartierele care vor înregistra cele
mai multe tranzacþii cu locuinþe de
lux sunt Herãstrãu - ªoseaua Nor-
dului, Bãneasa, dar ºi Floreasca -
Dorobanþi.

Reporter: Care sunt aºteptãrile
dumneavoastrã în legãturã cu evo-
luþia pieþei rezidenþiale în 2016?

Emanuel Poºtoacã: Trendul este
crescãtor în toatã piaþa rezidenþia-
lã, dar sunt câteva aspecte care
mai tempereazã optimismul, res-
pectiv Legea dãrii în platã ºi cum
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Piaþa imobiliarã

Volumul tranzacþiilor rezidenþia-

le de lux este pe un trend pozitiv,

cu o creºtere moderatã a cererii,

iar cartierele care vor înregistra

cele mai multe tranzacþii de acest

fel sunt Herãstrãu - ªoseaua Nor-

dului, Bãneasa, dar ºi Floreasca -

Dorobanþi, considerã Emanuel

Poºtoacã, directorul general al

grupului de firme imobil iare

Nordis.

Domnia sa ne-a declarat, într-un

interviu, cã trendul este crescãtor

în toatã piaþa rezidenþialã, dar cã

"sunt câteva aspecte care mai tem-

pereazã optimismul, respectiv Le-

gea dãrii în platã ºi cum vor reac-

þiona bãncile la aplicarea acesteia,

dar ºi faptul cã suntem într-un an

electoral".

Potrivit sursei citate, chiar dacã

existã dorinþa ºi nevoia de cumpã-

rare, va veni o perioadã de adapta-

re pentru bãnci, cu o majorare a

avansului solicitat pentru un cre-

dit ipotecar, care se va reflecta

într-o reducere a numãrului credi-

telor ipotecare.



vor reacþiona bãncile la aplicarea
acesteia, dar ºi faptul cã suntem
într-un an electoral.

Reporter: Ce impact credeþi cã
va avea Legea dãrii în platã asupra
pieþei imobiliare?

Emanuel Poºtoacã: Principalul
impact negativ se referã la restric-
þia accesului la creditare a poten-
þialilor cumpãrãtori. Astfel, chiar
dacã existã dorinþa ºi nevoia de
cumpãrare, va veni o perioadã de
adaptare pentru bãnci, cu o majo-
rare a avansului solicitat pentru un
credit ipotecar, care se va reflecta
într-o reducere a numãrului credi-
telor ipotecare. Având în vedere
ultimele amendamente aduse aces-
te legi, respectiv plafonul maxim ºi
scoaterea programului Prima Casã
din incidenþã, credem cã efectele
negative sunt mai uºor de absorbit
de piaþa imobiliarã, mai ales cã
acum existã optimism ºi trend cre-
scãtor.

Reporter: Care consideraþi cã
sunt factorii care impulsioneazã
cererea de locuinþe ºi care atrag in-
vestiþii noi în domeniu?

Emanuel Poºtoacã: În ceea ce
priveºte cererea, economia Româ-
niei, în general, prezintã semne po-
zitive, consumul este pe creºtere,

fapt  ce  impulsioneazã  cererea  de
locuinþe, iar în ceea ce priveºte
oferta, investiþiile noi în domeniu
sunt determinate de nivelul scãzut

al dobânzilor bancare ºi al existen-
þei de lichiditate în piaþã, dar ºi a
randamentelor bune din piaþa
imobiliarã.

Reporter: Cum credeþi cã vor
evolua preþurile locuinþelor noi în
acest an?

Emanuel Poºtoacã: Tendinþa na-
turalã ar fi de uºoarã creºtere,
urmând trendul ascendent din
2015. Trebuie însã avutã în vedere
Legea dãrii în platã. Impactul di-
rect al Legii DIP asupra segmentu-
lui rezidenþial premium va fi sem-
nificativ mai redus decât în cazul
imobilelor mass market, deoarece
peste 75% dintre clienþii care achi-
ziþioneazã proprietãþi de lux o fac
cu surse proprii ºi nu apeleazã la
credit bancar. Totuºi, impactul in-
direct, legat de afectarea sectoru-
lui imobiliar ºi al construcþiilor per
ansamblu, va fi resimþit ºi pe seg-
mentul proprietãþilor premium. Pe
de altã parte, unii dintre clienþii
care doresc apartamente sau vile
de lux realizeazã un upgrade de la
proprietãþi de valori mai mici, pe
care le lichideazã în vederea reali-
zãrii noilor achiziþii. Legea dãrii în
platã va îngreuna pentru aceºti
clienþi atât procesul de vânzare a
vechii locuinþe, prin restrângerea
accesului la creditare a potenþiali-
lor cumpãrãtori, cât ºi achiziþia noii
proprietãþi din gama premium.

Reporter: Mulþumesc!
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